

ការលែងលះដោយគ្មានកូន៖ អ្វីដែលត្រូវធ្វើជាមួយនឹងទម្រង់បែបបទតុលាការទាំងនេះ

ប្រសិនបើអ្នកកំពុងធ្វើការលែងលះដោយខ្លួនឯង សូមអានព័ត៌មាននេះ។ វានឹងជួយអ្នកឲ្យបានដឹងពី អ្វីដែលត្រូវធ្វើជាមួយនឹងទម្រង់បែបបទតុលាការ ទាំងនេះ។ នេះគឺជារបៀបមួយចំនួនក្នុងការបំពេញ ទម្រង់បែបបទទាំងឡាយ៖

- ត្រូវប្រើឈ្មោះពេញតាមច្បាប់ជានិច្ច មិនត្រូវ ប្រើឈ្មោះហៅក្រៅនោះទេ។
- វាយកុំព្យូទ័រ ឬ បោះពុម្ពឲ្យដោយមានរបៀប។ ទម្រង់ដែលអាចបំពេញបាន គឺមាននៅក្នុង គេហទំព័រ៖ http://courts.maine.gov/fees_forms/forms។
- អ្នកនឹងដាក់ទម្រង់នីមួយៗទៅតុលាការ។ មុនពេលដាក់ទៅតុលាការ សូមថតចម្លងទម្រង់ បែបបទដែលបានបំពេញរួចយ៉ាងតិចពីរច្បាប់- មួយសម្រាប់ខ្លួនឯង និងមួយទៀតសម្រាប់ សហព័ទ្ធ (ប្តី/ប្រពន្ធ)របស់អ្នក។ អ្នកនឹងត្រូវរក កន្លែងដើម្បីថតចម្លង (ដូចជានៅបណ្ណាល័យ)។ ក្រឡាបញ្ជីតុលាការមិនអាចថតចម្លងឯកសារ ឲ្យអ្នកនោះទេ។

ជំហានទីមួយ៖ បំពេញទម្រង់បែបបទ

ពាក្យបណ្តឹងសុំលែងលះ

ផ្នែកដែលនៅខាងលើបំផុតនៃទម្រង់បែបបទហៅ ថា "ចំណាងជើង"។ សូមបំពេញទីតាំងរបស់ តុលាការមណ្ឌល (District Court) (ឧទាហរណ៍៖ "Bangor")។ ក្រឡាបញ្ជីនឹងបំពេញលេខសំណុំរឿង (Docket Number) ពេលក្រោយ។ អ្នកជាដើមចោទ

(Plaintiff) ហើយប្តី/ប្រពន្ធរបស់អ្នកជាចុងចោទ (Defendant)។ សូមបំពេញឈ្មោះពេញតាមច្បាប់ ក្នុងចន្លោះពីមុខពាក្យ "ដើមចោទ"។ សូមសរសេរ ឈ្មោះពេញរបស់អ្នកនៅចន្លោះដែលនៅពីមុខ ពាក្យ "ចុងចោទ"។ ប្រសិនបើអ្នក ឬប្តី/ប្រពន្ធរបស់ អ្នកមានផ្ទះ ឬ អចលនទ្រព្យ ឬដីធ្លីជាកម្មសិទ្ធិ សូម គូសប្រអប់ជាប់នឹងឃ្លា "ប្លង់/ប័ណ្ណកម្មសិទ្ធិអចលន ទ្រព្យដែលពាក់ព័ន្ធ (Title to Real Estate Involved) "។ អ្នកគួរតែគូសប្រអប់នេះ **ទោះបីជាប័ណ្ណកម្មសិទ្ធិ អចលនទ្រព្យដាក់ឈ្មោះភាគីតែម្ខាងក៏ដោយ**។ សូមបំពេញចន្លោះផ្សេងទៀតនៅក្នុងទម្រង់បែបបទ នេះ។ នៅជិតចុងបញ្ចប់ មានពាក្យថា "សំណើ របស់ដើមចោទ..." សូមគូសប្រអប់ទាំងឡាយណា ដែលត្រូវនឹងអ្នក។ (បើសិនអ្នកមិនប្រាកដទេនោះ សូមគូសប្រអប់។ អ្នកអាចដកសំណើនោះនៅពេល ក្រោយ។)

ដីកាកោះស្តីពីវិវាទគ្រួសារ និងអធិបញ្ជាបឋម

អ្នកត្រូវតែប្រើដីកាកោះសំណើដើមដែលអ្នកបាន ទទួលពីក្រឡាបញ្ជី។ ដីកានោះមានហត្ថលេខា និង ត្រាដើមរបស់ក្រឡាបញ្ជី។ អ្នកមិនអាចប្រើសំណើ ចម្លង ឬទម្រង់នេះដែលទាញយកពីអ៊ីនធឺណិតទេ។

សូមបំពេញ "ចំណាងជើង" ដូចដែលបានបំពេញនៅ លើពាក្យបណ្តឹង។

សូមបំពេញឈ្មោះ និងអាសយដ្ឋានតុលាការ។ សូមចុះកាលបរិច្ឆេទ និងហត្ថលេខានៅលើទម្រង់

បែបបទ។ សូមទុកចន្លោះនៅទំព័រទីពីរឲ្យនៅទំនេរ។

ទម្រង់បែបបទលាតត្រដាងលេខសន្តិសុខសង្គម

អ្នកត្រូវបានតម្រូវដោយច្បាប់រដ្ឋ និងសហព័ន្ធក្នុង ការផ្តល់លេខសន្តិសុខសង្គមរបស់អ្នក។ ព័ត៌មាន នេះត្រូវបានប្រមូលពីទម្រង់បែបបទលាតត្រដាង លេខសន្តិសុខសង្គម (Social Security Number Disclosure)។ បន្ទាប់ពីបំពេញរួច ទម្រង់បែបបទ នេះនឹងត្រូវដាក់ក្នុងស្រោមសំបុត្ររក្សាការសម្ងាត់ នៅក្នុងសំណុំឯកសាររបស់តុលាការ។

ជំហានទីពីរ៖ បញ្ជូនទម្រង់បែបបទ

ពេលនេះ អ្នកត្រូវតែផ្តល់សំណៅចម្លងនានាទៅឲ្យ ប្តី/ប្រពន្ធរបស់អ្នក។ ការធ្វើដូច្នេះហៅថា "ការបញ្ជូន" លិខិតស្នាមរបស់តុលាការ។ វិធានតុលាការចែងថា អ្នកអាចផ្តល់លិខិតស្នាមតាមវិធីមួយក្នុងចំណោម វិធីចំនួនបី៖ (1) អ្នកអាចផ្តល់ ឬ ផ្ញើលិខិតស្នាមតាម ប្រៃសណីយ៍ ដោយសុំឲ្យប្តី/ប្រពន្ធរបស់អ្នកផ្តល់ការ យល់ព្រមចំពោះ "ការផ្តល់ឯកសារ" ហើយប្រសិន បើប្តី/ប្រពន្ធរបស់អ្នកយល់ព្រមនឹងការផ្តល់ឯកសារ តាមវិធីនេះ ប្តី/ប្រពន្ធរបស់អ្នកនឹងត្រូវចុះហត្ថលេខា លើទម្រង់លិខិតទទួលស្គាល់ការទទួលបាន (Acknowledgment of Receipt) (2) អ្នកអាចផ្ញើ ក្រដាសស្នាមតាមលិខិតអនុសិទ្ធិ (certified mail) (3) អ្នកអាចបង់ប្រាក់ឲ្យនគរបាល (sheriff) ម្នាក់ ដើម្បីប្រគល់ឯកសារច្បាប់ចម្លងឲ្យប្តី/ប្រពន្ធរបស់ អ្នក។

ការផ្តល់ឯកសារដោយមានលិខិតទទួលស្គាល់
សូមធ្វើតាមប្រែសណ្ឋាន ឬប្រគល់ដោយផ្ទាល់ដៃនូវ
លិខិតស្នាមទាំងអស់នេះ ទៅឲ្យប្តី/ប្រពន្ធរបស់អ្នក៖

- សំណៅចម្លងនៃពាក្យបណ្តឹង
- សំណៅចម្លងនៃដីកា និងអធិបញ្ជាបឋម
- សំណៅចម្លងពីរបៀបនៃលិខិតបញ្ជាក់ការ
ទទួលបានដីកា និងពាក្យបណ្តឹង (បន្ទាប់ពីអ្នក
បានបំពេញ “ចំណងជើង” នៅលើសំណៅ
ចម្លងទាំងពីររួច)
- ស្រោមសំបុត្រដែលមានបិតតែម និងអាសយ
ដ្ឋានអ្នកផ្សេងជាស្រេច

ទម្រង់បែបបទទទួលស្គាល់ការទទួលបានត្រូវចុះ
ហត្ថលេខាដោយប្តី/ប្រពន្ធរបស់អ្នក ដោយទទួល
ស្គាល់ថាខ្លួនពិតជាបានទទួលលិខិតស្នាមទាំងនោះ
ហើយត្រូវបញ្ជូនទៅឲ្យអ្នកវិញក្នុងរយៈពេល 20 ថ្ងៃ។
ប្រសិនបើអ្នកទទួលបានលិខិតទទួលស្គាល់ដែល
ចុះហត្ថលេខារួច ក្នុងរយៈពេល 20 ថ្ងៃ សូមបន្តទៅ
ជំហានទី 3។ បើពុំដូច្នោះទេ អ្នកនឹងត្រូវបញ្ជូនលិខិត
ស្នាមតាមវិធីមួយក្នុងចំណោមវិធីពីរផ្សេងទៀត។

ការផ្តល់ឯកសារតាមលិខិតអនុសិដ្ឋ

សូមយកលិខិតស្នាមទាំងនេះទៅកាន់ប៉ុស្តិ៍ប្រែ
សណ្ឋានដោយដាក់ក្នុងស្រោមសំបុត្រ៖

- សំណៅចម្លងនៃពាក្យបណ្តឹង
- សំណៅចម្លងនៃដីកា និងអធិបញ្ជាបឋម

សូមប្រាប់បុគ្គលិកប្រែសណ្ឋានថា អ្នកចង់ធ្វើលិខិត
ស្នាមតាមលិខិតអនុសិដ្ឋ។ ត្រូវប្រាកដថា អ្នកសុំ
“បង្កាន់ដៃបញ្ជាក់ការទទួលបានសំបុត្រ (Return
Receipt)” និង “សេវាបញ្ជូនតឹងរឹង (Restricted

Delivery)”។ វិធីនេះត្រូវចំណាយច្រើនជាង ហើយ
ពាក់ព័ន្ធនឹងជំហានពីរបីបន្ថែមទៀត។ ទម្រង់លិខិត
អនុសិដ្ឋគឺមាននៅប៉ុស្តិ៍ប្រែសណ្ឋានរបស់អ្នក។ សូម
ដាក់ប័ណ្ណពណ៌បៃតងដែលអ្នកទទួលបានវិញពី
ប៉ុស្តិ៍ប្រែសណ្ឋាន ឲ្យទៅក្រឡាបញ្ជីតុលាការដើម្បី
បញ្ជាក់ថា ប្តី/ប្រពន្ធរបស់អ្នកបានទទួលលិខិតស្នាម
រួចហើយ។

ប្រសិនបើអ្នកមិនបានទទួលប័ណ្ណពណ៌បៃតងដែល
បញ្ជាក់ពីការទទួលបានឯកសារដែលបានធ្វើ ពីប្តី/
ប្រពន្ធរបស់អ្នកទេនោះ អ្នកនឹងត្រូវស្នើសុំគណនេយ្យ
ប្រគល់ឯកសារដល់ប្តី/ប្រពន្ធរបស់អ្នក។

ការប្រគល់ឯកសារតាមនគរបាល

សូមធ្វើតាមប៉ុស្តិ៍ប្រែសណ្ឋាន ឬ នាំយកទៅការិយា
ល័យនគរបាលខោនធីរបស់អ្នកនូវ៖

- សំណៅចម្លងនៃពាក្យបណ្តឹង
- សំណៅដើមនៃដីកា និងអធិបញ្ជាបឋម និង
សំណៅចម្លងមួយច្បាប់។

នៅក្នុងលិខិត ឬ ការជួបផ្ទាល់ សូមស្នើសុំការិយា
ល័យនគរបាល ឲ្យបញ្ជូនលិខិតស្នាមបន្តទៅឲ្យប្តី/
ប្រពន្ធរបស់អ្នក។ សូមផ្តល់អាសយដ្ឋានផ្ទះ និង/ឬ
អាសយដ្ឋានកន្លែងធ្វើការរបស់ប្តី/ប្រពន្ធរបស់អ្នក។
ភូមិមួយដែល “បញ្ជូន” លិខិតស្នាមទាំងឡាយ នឹង
បំពេញទំព័រទីពីរនៃដីកា ហើយប្រគល់សំណៅដើម
ទៅឲ្យអ្នកវិញ។ នគរបាលនឹងគិតថ្លៃសេវានេះ។

ជំហានទីបី៖ ដាក់ទម្រង់បែបបទ

បំពេញទំព័រសង្ខេបអំពីវិវាទគ្រួសារ (Family Matter
Summary Sheet) ដែលក្នុងនោះមានសេចក្តី

ណែនាំស្រាប់។ ក្រឡាបញ្ជីនឹងមិនទទួលយក
លិខិតស្នាមរបស់អ្នកដោយគ្មានទម្រង់បែបបទនេះ
ឡើយ។

ក្នុងរយៈពេល 20 ថ្ងៃបន្ទាប់ពីបញ្ជូនឯកសារឲ្យប្តី/
ប្រពន្ធរបស់អ្នក សូមប្រគល់ដោយផ្ទាល់ ឬ ធ្វើតាម
ប្រែសណ្ឋានទៅឲ្យក្រឡាបញ្ជីតុលាការនូវសំណៅ
ដើមនៃទម្រង់បែបបទទាំងនេះ៖

- ទំព័រសង្ខេប
- ពាក្យបណ្តឹង
- ដីកា (ត្រូវការចាំបាច់ មិនជាប្រគល់តាមវិធី
ណានោះទេ និងគួរតែដាក់ដោយមាន
ហត្ថលេខារបស់ភូមិមួយ **ប្រសិនបើអ្នកប្រើសេវា
របស់នគរបាល**)
- លិខិតទទួលស្គាល់ការទទួលបាន (ប្រសិនបើ
អ្នកបានប្រើសេវាធ្វើតាមប៉ុស្តិ៍ប្រែសណ្ឋាន)
- ប័ណ្ណពណ៌បៃតង (ប្រសិនបើអ្នកប្រើសេវាលិខិត
អនុសិដ្ឋ)

តុលាការគិតថ្លៃសេវាសម្រាប់ការដាក់លិខិតស្នាម
របស់អ្នក។ បន្ទាប់មកអ្នកអាចនឹងត្រូវបានគិតថ្លៃ
សេវាសម្រុះសម្រួល (បែងចែករវាងគ្នាគឺ)។ សូម
ពិនិត្យជាមួយក្រឡាបញ្ជីតុលាការដើម្បីឲ្យដឹងពី
ចំនួនជាក់លាក់។ ប្រសិនបើអ្នកមិនមានលទ្ធភាព
បង់ប្រាក់ប្រដាប់ក្តី អ្នកអាចសុំពីក្រឡាបញ្ជីនូវពាក្យ
សុំដំណើរការនីតិវិធីដោយពុំចាំបាច់បង់ប្រាក់ និង
សេចក្តីអះអាងពីភាពខ្វះខាត (Application to
Proceed Without Payment of Fees and
Indigency Affidavit)។ បំពេញទម្រង់បែបបទទាំង
នេះ ហើយចុះហត្ថលេខានៅចំពោះមុខសាក្សី
សាធារណៈ។ បន្ទាប់មកដាក់ទម្រង់ទាំងនោះនៅ
ក្រឡាបញ្ជី ព្រមជាមួយនឹងលិខិតស្នាមផ្សេងៗទៀត

របស់អ្នក។ ចៅក្រមម្នាក់នឹងពិនិត្យព័ត៌មានហិរញ្ញវត្ថុរបស់អ្នក ហើយសម្រេចថាតើអ្នកត្រូវនឹងលក្ខខណ្ឌដើម្បីទទួលបាន “ការលើកលែងការបង់ប្រាក់” ដែរឬទេ។ ប្រសិនបើការលើកលែងត្រូវបានបដិសេធអ្នកត្រូវតែបង់ថ្លៃដាក់ឯកសារក្នុងរយៈពេល 7 ថ្ងៃ។ បើសិនអ្នកទទួលបានការលើកលែង អ្នកនឹងមិនចាំបាច់បង់ប្រាក់មួយចំនួន ឬទាំងអស់នោះទេ។

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ៖ អ្នកត្រូវតែដាក់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (Financial Statement) ប្រសិនបើអ្នក និងប្តី/ប្រពន្ធរបស់អ្នកមិនយល់ស្របចំពោះរបៀបបែបបទនៃការសម្របសម្រួលរបស់អ្នក ប្រាក់ឧបត្ថម្ភសហព័ទ្ធ (សោធនអាហារភិក្ខុ) ឬ ថ្លៃសេវាមេធាវី។ ទម្រង់បែបបទនេះគឺមាននៅលើគេហទំព័ររបស់ផ្នែកយុត្តិធម៌ (Judicial Branch) តាមរយៈ៖ http://courts.maine.gov/fees_forms/forms/index.shtml ឬ មាននៅការិយាល័យរបស់ក្រឡាបញ្ជីតុលាការមណ្ឌលណាមួយ។ បន្ទាប់ពីអ្នកបំពេញរាង រួច សូមដាក់សំណៅដើមទៅក្រឡាបញ្ជី និងផ្ញើសំណៅចម្លងទៅប្តី/ប្រពន្ធរបស់អ្នក។ អ្នកត្រូវតែធ្វើដូច្នោះតាមកាលបរិច្ឆេទដែលបញ្ជាក់នៅក្នុងសេចក្តីបង្គាប់ពីការកំណត់ពេល (Scheduling Order) (សូមមើលជំហានទីបួន)។ ប្តី/ប្រពន្ធរបស់អ្នកក៏ត្រូវតែដាក់ទម្រង់មួយក្នុងចំណោមទម្រង់ទាំងនេះ និងផ្តល់សំណៅចម្លងមួយច្បាប់ដល់អ្នក។

លិខិតបញ្ជាក់ជំនួសឲ្យរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ៖ ប្រសិនបើមិនមានវិវាទអំពីទ្រព្យសម្បត្តិផ្ទាល់ខ្លួនអចលនទ្រព្យ ប្រាក់ឧបត្ថម្ភប្តី/ប្រពន្ធ ឬ ថ្លៃមេធាវីទេនោះ អ្នកគួរតែដាក់លិខិតបញ្ជាក់ជំនួសឲ្យរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (Certificate in Lieu of Financial Statement)។ ទម្រង់បែបបទនេះមាននៅ

លើគេហទំព័រ៖ http://courts.maine.gov/fees_forms/forms/index.shtml ឬ មាននៅការិយាល័យរបស់ក្រឡាបញ្ជីតុលាការមណ្ឌលណាមួយ។ បន្ទាប់ពីអ្នកបំពេញរាង រួច សូមដាក់សំណៅដើមទៅក្រឡាបញ្ជី និងសំណៅចម្លងទៅប្តី/ប្រពន្ធរបស់អ្នក។

ជំហានទីបួន៖ កំណត់ពេល

បន្ទាប់ពីប្តី/ប្រពន្ធរបស់អ្នកដាក់ពាក្យផ្តល់ចម្លើយការឆ្លើយតប ឬ ចូលមកបង្ហាញខ្លួន តុលាការនឹងចេញសេចក្តីបង្គាប់កំណត់ពេលដែលកំណត់ពីកាលបរិច្ឆេទសម្រាប់ដាក់ឯកសារនានា និងបញ្ចប់បញ្ហាមុនការជំនុំជំរះផ្សេងៗទៀត។ អ្នកនឹងទទួលបានសំណៅចម្លងនៃសេចក្តីបង្គាប់មួយច្បាប់ តាមប៊ុស្តីប្រៃសណីយ៍។ ការសម្រុះសម្រួលនឹងត្រូវបានកំណត់ពេល ហើយអ្នកនឹងត្រូវបានតម្រូវឲ្យបង់ថ្លៃសេវាសម្រុះសម្រួល ឬ ដាក់សំណើសុំការលើកលែងថ្លៃសេវានេះ។ ការប្រជុំអំពីការគ្រប់គ្រងការជំនុំជម្រះមួយនឹងត្រូវបានកំណត់ពេល បន្ទាប់ពីកាលបរិច្ឆេទនៃការសម្រុះសម្រួល។ (សូមមើលជំហានទីប្រាំ និងទីប្រាំមួយ)។

បើសិនប្តី/ប្រពន្ធរបស់អ្នកមិនដាក់ពាក្យផ្តល់ចម្លើយការឆ្លើយតប ឬ ចូលមកបង្ហាញខ្លួនទេ ក្រឡាបញ្ជីនឹងកំណត់ពេលសំណុំរឿងរបស់អ្នកសម្រាប់សវនាការគ្មានការជំទាស់ (uncontested hearing)។ (សូមមើលជំហានទីប្រាំមួយ)។

ប្រសិនបើអ្នក និងប្តី/ប្រពន្ធរបស់អ្នកឈានដល់ការព្រមព្រៀងគ្នា អ្នកអាចស្នើសុំឲ្យមានការកំណត់ពេលសវនាការគ្មានការជំទាស់ តាមរយៈការបញ្ជូន

លិខិតសំណើទៅកាន់ក្រឡាបញ្ជី។

ជំហានទីប្រាំ៖ ការសម្រុះសម្រួល

ប្រសិនបើអ្នក និងប្តី/ប្រពន្ធរបស់អ្នកមិនព្រមព្រៀងលើបញ្ហាទាំងអស់ទេ ជំហានបន្ទាប់របស់អ្នកគឺការសម្រុះសម្រួល។ អ្នកនឹងត្រូវបានតម្រូវឲ្យបង់ថ្លៃសេវាសម្រុះសម្រួល ហើយជាទូទៅត្រូវបែងចែករវាងអ្នក និងប្តី/ប្រពន្ធរបស់អ្នក។ ប្រសិនបើអ្នកមិនមានលទ្ធភាពបង់ថ្លៃសេវានេះ អ្នកអាចដាក់សំណើសុំលើកលែងបង់ថ្លៃសេវានេះ។ ទម្រង់សំណើសុំនេះគឺមាននៅក្រឡាបញ្ជីតុលាការ។

នៅក្នុងការសម្រុះសម្រួល អ្នកសម្រុះសម្រួលដែលបានទទួលការបណ្តុះបណ្តាលម្នាក់នឹងព្យាយាមជួយអ្នកទាំងពីរឲ្យយល់ពីចំណុចណាដែលអ្នកព្រម និងចំណុចណាដែលអ្នកមិនព្រម។ អ្នកត្រូវតែធ្វើការសម្រុះសម្រួលដោយសុចរិត។ នេះមានន័យថាអ្នកត្រូវតែចូលរួម និងខិតខំព្យាយាមដោយស្មោះត្រង់ក្នុងការដោះស្រាយបញ្ហានៃការខ្វែងគំនិតគ្នា។ ប្រសិនបើបញ្ហានៅតែមិនអាចដោះស្រាយបាន បន្ទាប់ពីការសម្រុះសម្រួល អ្នកអាចយល់ព្រមធ្វើការសម្រុះសម្រួលលើកទីពីរ ឬ ដោះស្រាយតាមសវនាការរបស់តុលាការ។

ជំហានទីប្រាំមួយ៖ ការប្រជុំមុនការជំនុំជម្រះ និងសវនាការតុលាការ

ប្រសិនបើអ្នក និងប្តី/ប្រពន្ធរបស់អ្នកមិនអាចឈានដល់ការព្រមព្រៀងគ្នាតាមការសម្រុះសម្រួលនោះទេ អ្នកនឹងត្រូវមានការប្រជុំអំពីគ្រប់គ្រងការជំនុំជម្រះ/ការប្រជុំមុនការជំនុំជម្រះ (Trial

Management/Pretrial Conference) ដើម្បីកំណត់ ថាតើតុលាការត្រូវការពេលវេលាប៉ុន្មានដើម្បីធ្វើ សវនាការរឿងក្តីរបស់អ្នក។

ប្រសិនបើប្តី/ប្រពន្ធរបស់អ្នកមិនបានដាក់ពាក្យផ្តល់ ចម្លើយតបចំពោះពាក្យបណ្តឹងរបស់អ្នក ឬអ្នកយល់ ព្រមធ្វើការសម្រុះសម្រួល អ្នកអាចនឹងត្រូវបាន កំណត់ពេលសម្រាប់ “សវនាការគ្មានការជំទាស់”។ សវនាការនេះ ត្រូវរៀបចំឃាំងយោចណាស់ 60 ថ្ងៃ បន្ទាប់ពីប្តី/ប្រពន្ធរបស់អ្នកទទួលបានពាក្យបណ្តឹង សុំលែងលះ។ អ្នកត្រូវតែបំពេញទម្រង់បែបបទ បញ្ជាក់អះអាងសហព័ន្ធ (Federal Affidavit) (អាច ស្នើសុំបានពីក្រឡាបញ្ជី) និងដាក់ទម្រង់នោះនៅ ក្រឡាបញ្ជី។ ចៅក្រមនឹងមិនបើកសវនាការសំណុំ រឿងរបស់អ្នកនោះទេ រហូតទាល់តែអ្នកដាក់សេចក្តី បញ្ជាក់អះអាងនេះ។ អ្នកត្រូវតែចុះហត្ថលេខាលើ សេចក្តីបញ្ជាក់អះអាងនេះនៅចំពោះមុខសាការី សាធារណៈ។ នៅពេលសំណុំរឿងត្រូវបានកំណត់ ពេលសម្រាប់សវនាការរួច សូមត្រៀមខ្លួនផ្តល់សក្ខី កម្ម និងផ្តល់ភស្តុតាងដើម្បីគាំទ្រជំហររបស់អ្នក។ បន្ទាប់ពីបើកសវនាការសំណុំរឿងរបស់អ្នក ចៅក្រម នឹងសម្រេចពីលក្ខខណ្ឌនៃការលែងលះរបស់អ្នក។

ប្រភពជំនួយនានា

វីដេអូ៖ តុលាការភាគច្រើនមានវីដេអូ ដែលពន្យល់ពី ដំណើរការតុលាការ ព្រមទាំងសិទ្ធិ និងទំនួលខុស ត្រូវរបស់អ្នក។ ប្រសិនបើអ្នកចង់ទស្សនាវីដេអូនេះ សូមទាក់ទងក្រឡាបញ្ជី។

ការសម្រុះសម្រួល៖ អ្នកសម្រុះសម្រួលអាចនឹង

ជួយអ្នក និងភាគីម្ខាងទៀតឲ្យឈានដល់ការព្រម ព្រៀងគ្នាលើបញ្ហានានាទាក់ទងនឹងរឿងក្តីរបស់អ្នក ។ តុលាការមានវីដេអូមួយដែលពន្យល់ថាអ្វី ទៅដែលជាការសម្រុះសម្រួល។ ការសម្រុះសម្រួលអាចត្រូវបានរៀបចំឡើង តាមរយៈតុលាការ ឬ អ្នកសម្រុះសម្រួលឯកជន។

សម្រាប់ព័ត៌មានបន្ថែមអំពីប្រភពទាំងនេះ សូមទៅ ជួបក្រឡាបញ្ជីតុលាការ ឬ ចូលកាន់គេហទំព័រផ្នែក យុត្តិធម៌របស់រដ្ឋ Maine ដែលមានអាសយដ្ឋាន៖ <http://courts.maine.gov> ។